

GUARDIAN LLODIO

Langileen asanbladak EEEaren aurkako helegiterik ez jartzea erabaki du

ELAren ustez, Erregulazio Enplegu Espedientea (EEE) eta Guardianen itxiera modu irregularreran egin dira, eta ez dira kausak egiaztatu. Sindikatuak bide juridikoarekin jarraitza defendatu zuen batzarrean, eta Laudioko Guardian lantegiaren itxiera deitoratu du. Itxiera horri Glavistakoa gehitu behar zaio, duela urtebete baino gutxiago.

Apirlaren 2an amaitu zen enplegu erregulazioko espedientearen kontsultaldia, akordiorik gabe. ELAk jada adierazi zuen bide juridikoa prestatzen ari zela Guardian Llodion EEEari aurre egiteko. Hala ere, apirlaren 4an, plantillaren beste batzar bat egin zen; bertan EEEaren aurkako errekursoarekin jarraitza edo bide hori atzean uztea eta empresaren azken kalte ordain proposamena onartzea bozkatu zen. Batzarrean ELAk enplegu erregulazioko espedienteari errekursoa jartza defendatu zuen. Emaitza honako hau izan zen:

Espezialistak

Demandra jartzea vs EEE 65 boto

Kalte ordaina onartzea 67 boto

Teknikoak

Demandra jartzea vs EEE 3 boto

Kalte ordaina onartzea 30 boto

ELAk biziki deitoratu du emaitza hori, multinazionalak plantillari egindako presioen ondorio ere badelako. ELAk multinazional amerikarraren jarrera salatu nahi du; izan ere, multinazionalak babesia izan du euskal erakundeen alde ixteko, eta bereziki Eusko Jaurlaritzaren papera, labareen itxiera irregularra baliozkotu baitzuen.

Laudion, 2025eko apirilaren 7an

La asamblea decide no recurrir el ERE

ELA entiende que el ERE y cierre de Guardian se ha llevado de forma irregular y que no se han acreditado las causas. El sindicato, que defendió en la asamblea continuar con la vía jurídica, lamenta el cierre de la planta de Guardian de Laudio. A este cierre hay que sumar el de Glavista, hace menos de un año.

El 2 de abril finalizó el periodo de consultas del ERE sin acuerdo. ELA ya manifestó que estaba preparando la vía jurídica para hacer frente al ERE en Guardian Llodio. Sin embargo, el 4 de abril se realizó otra asamblea de la plantilla, en la que se votó o seguir con el recurso al ERE o dejar atrás ese camino y aceptar la ultima propuesta indemnizatoria de la empresa. En la asamblea ELA defendió interponer recurso al ERE. El resultado fue el siguiente:

Colegio especialistas

Interponer demanda vs ERE: 65 votos

Aceptar la indemnización: 67 votos

Colegio técnicos

Interponer demanda vs ERE: 3 votos

Aceptar la indemnización: 30 votos

ELA lamenta este resultado, que también es fruto de las presiones que ha realizado la multinacional a la plantilla. ELA denuncia la actitud de la multinacional americana que, por otra parte, también ha tenido el apoyo para llevar a cabo el cierre de las instituciones vascas, y en especial del Gobierno Vasco, que validó el cierre irregular del horno.

Laudio, a 7 de abril del 2025